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RAPORT DEEVALUARE AL(OMISIEI DE ABILITARE 

Din data de: 08.12.2017 

Numele ?i prenumele candidatulu i: Balint B.M. Gheorghe 

Titlul tezei de abilitare: Contributii privind optimizarea instruirii In facultatile de profil, In 

sporturile de iarna, precum ?i de oportunitate profesionala, respectiv institutionafa prin 

afilierea la structuri organ izatorice internationale 

Domeniul de studii universitare de doctorat: ~tiin~a sportului si educatiei fizice 

Denumirea institutiei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (IOSUD) unde a 

avut lac sedinta publica de sustinere a tezei de abilitare: unlversltataa Transllvanla din 

Bra!l0v 

Punctele tari ale tezei de abilitare: 

-Vizibilitate academica a candidatului;
 

-Rigurozitate ?tiin~ificaIn redactarea ?i prezentarea tezei de abilitare;
 

-Actualitatea tematicelor de cercetare abordate dupa sustinerea tezei de doctorat;
 

-Implicarea candidatului In promovarea domeniului Stiinta sportului ?i educatiei fizice pe
 

plan international; suport acordat facultatilor de profil pentru organizarea rnanitestarilor
 

stiintifice cu caracter internationa l,
 

Punctele 51 abe ale tezei de abilitare: 

Nu exista. 

intrebarile formulate de cornisle 5i raspvnsurtte candidatului I Observatlile cornisiel I, , 
1. Prof. dr. Liliana Niculina MIHAILESCU: La punctul 2,2. ati avut ca referinta a cercetare 

asupra nivelului proprioceptiv allotului testat. Ati avut 0 baza de date ca referinta In acest 

sens? 

Raspuns: Nu, nu am avut 0 baza de date, Insa am observat deficientele ce au survenit la 

punctele de tragere 1 ?i 2. Prin diverse mijloace am Incercat sa intervin In dezvoltarea 

proprioceptlei Intre aceste doua trageri . 

a
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2. Prof. dr. Liliana Niculina MIHAILESCU: Ati fost membru C.S.s.R. Credeti ca exists 0 

posibilitate de a integra aceasta structure Tn cadrul FIEP? 

Raspuns: Camembru FIEP pot spune ca ne dorim colaborarea si cu alte tipuri de structuri, 

inclusiv C5 .S.R., precurn si cu toti cei interesati de domeniul nostru de activitate. 

3. Prof, dr. Emilia Florina GROSU: Referitor la filrnuletele din cadrul cursului electronic de 

fotbal, v-ati gandit sa utilizati irnagini/sirnulari cu procedee tehnico-tactice preluate din 

mediul online si utilizarea unor markeri speclali pentru evidentierea lor? 

Raspuns: Am considerat corect ca ln acest curs electronic sa utilizez imagini concrete cu 

studentii mei pentru a fi cat mai concludent ?i mai apropiat de realitate. in privinta 

markerilor speciali utilizarea acestora necesita un nivel de programare mai ridicat, 

precum ?i un echipament mai sofisticat. 

4. Prof. dr . Emilia Florina GROSU: v-ati gandit la irnbunatatirea respectivului program? 

Raspuns: Programul de evaluare Tester BALINT permite utilizarea mai multor intreban 

simultane; dupa fiecare capitol urmeaza 0 sectiune de evaluare unde figureaza intrebari 

de genul "Ce ti-a placut/ce nu ti-a placut? ", fapt care conduce la obtinerea unui feed

back relevant. Pe baza acestuia s-a irnbunatatlt permanent programul. 

5, Prof. dr. Emilia Florina GROSU: In cadrul antrenamentului ideomotric aplicat celor 

doua loturi de sportivi atl apelat la colaborarea cu un specialistfn psihologie? 

Raspuns: In cadrul programului derulat pe 0 perloada de 10 ani am beneficiat de 

cunostintele domnului prof. Paul Ganzenhubber (reprezentant al Universitatii din 

Insbruck ?i coordonator de cornpetitli FIS) . Din staff au mai facut parte 12 membri 

(profesori ?i antrenori emeriti, atat rornani . cat ?i straini), iar acestia aveau fiecare rolul 

lor. De partea psihopedagogica m-am ocupat personal, iar de aspectele de antrenament 

sportiv ?i planificare cornpetitionala s-au ocupat antrenorii de loturi coordonati de 

domnul profesor dr . Lorand Balint. 

6. Prof. dr. Lorand BALINT: Cu privire la relevanta detentei la copli de 6-8 ani, va rog sa 

argurnentati acest aspect? 

Raspuns: Conform studiilor teoretice nu este reievanta detenta In selectia Tn schi sarituri 

la copiii de 6-8 ani, Tnsa tn urma analizei datelor obtinute In urma testarilor s-a observat 

ln special la lotul de fete, 0 crestere a fibrelor musculare, fapt care m-a determinat sa 

consider ca In viitor acest lucru va contribui cresterea perfcrrnantelor sportive. 

7.Prof. dr. Lorand BALINT: Considerati ca recuperarea dupa accidentan este singura 

modalitate de refacere eficienta sau 0 recuperare neuromotorie efectuata dupa fiecare 

antrenament este oportuna? 

Raspuns: Scopul principal al recuperarii prezentate tn teza a fost acela de recuperare 

rapida, cu toate ca sportivul a suferit 0 recidiva, insa timpul a fost scurt, iar el trebuia sa 

participe neaparat la urrnatoarea cornpetitie, A? prefera Tnsa ca refacerea ?i recuperarea 

neuromotorie sa faca In perioadele intercornpetitionale sau de pauza. 

Rezultatul votului: 

Comisia a aprobat cu unanimitate de voturi acceptarea tezei de abilitare In vederea 

acordarii atestatului de abilitare, In domeniul de stud ii universitare de doctorat Stiinta, , 

sportului ?i sducatiei fizice. 
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CONCLUZIA COMISIEI DEABILlTARE: 

Tn urma atentei analize a actlvitatli stiintifice 'iii profesionale a domnului profesor dr. 

Balint B.M. Gheorghe, comisia a constat ca acesta lndeplineste toate conditiile necesare 

pentru acordarea atestatului de abil itare pentru conducere de doctorat. 

COMISIADE ABILITARE 

Nume 'iii prenume: Sernnatura /' ( ./"' 

Prof. dr. Liliana Niculina MIHAILESCU ~J. JO/"(
....-;. "-"J. 

Prof. dr. Emilia Flor ina GROSU -t....J:JW'u ~ 

Prof. dr, Lorand BALINT C?\J/ 

3 



AnE!Xil G 

Universitatea Transilvania din Brasov
 

Facultatea de Educatie Fizica ~i Sporturi Montane.
 

PROCES VERBAL 

Incheiat cu ocazia sustlnerf publice a teze i de abilitare elaborate de prof. dr. Gheorghe 

B.M. BALINT in vederea obtinerf atestatului de abilitare, in domeniul ~tiin!a sportului 

si educatiei fizice.. , 

Presedintele deschide secinta anunta scopul ~i prezinta comisia de specialisti, fermata
 

din:
 

SPECIALIST: Prof, dr. Liliana Niculina MIHAILESCU
 

SPECIALIST: Prof. dr. Emilia Florina GROSU
 

SPECIALIST: Prof. dr . Lorand BALINT
 

Se da cuvantul dlu i prof. dr. Gheorghe B.M, BALINT, care prezinta sinteza tezei de
 

abilitare.
 

Se da cuvantul , In continuare, specialistllor din cornponenta comisiei de specialitate
 

pentru evaluarea tezei de abilitare.
 

Se consemneaza int rebarue formulate de membri i comisiei de specialitate ~i de publicul
 

participant, precum ~i raspunsurue candidatului:
 

1. Prof. dr. Liliana Niculina MIHAILESCU: La punctul 2,2, ati avut ca referinta 0 cercetare
I , 

asupra nivelului proprioceptiv allotului testat. Ati avut a baza de date ca reterinta In acest 

sens? 

Raspuns: Nu, nu am avut a baza de date , insa am observat deficientele ce au survenit la 

punctele de tragere 1 'iii 2. Prin diverse mijloace am incercat sa intervin In dezvoltarea 

proprioceptiei intre aceste doua trageri. 

2. Prof. dr. Liliana Niculina MIHAILESCU: A~i fost membru C.S.5.R. Credeti ca exista 0 

posibilitate de a integra aceasta structure In cadrul FIEP? 

Raspuns: Ca membru FIEP pot spune ca ne dorirn colaborarea 'iii cu alte tipuri de structuri 

inclusiv C.S.5.R., precum 'iii cu tof cei interesati de domeniul nostru de activitate. 

3. Prof. dr. Emilia Florina GROSU: Referitor la f ilrnuletele din cadrul cursului electronic de 

fotbal, v-ati gandlt sa utilizati irnagini /sirnulari cu procedee tehnico-tactice preluate din 

mediul online ,?i utilizarea unor markeri speciali pentru evidentierea lor? 

Raspuns: Am considerat corect ca In acest curs electronic sa ut ilizez imagini concrete cu 

studentii mei pentru a fi cat mai concludent ,?i mai apropiat de realitate. In privinta 

markerilor speciali utilizarea acestora necesita un nivel de programare mai ridicat, 

precum 'iii un echipament mai sofisticat. 

4. Prof. dr. Emilia Florina GROSU: V-ati gandit la irnbunatatirea respectivului program? 

a
 



Raspuns: Programul de evaluare Tester BALINT permite utilizarea mai multor intrebari 

simultane; dupa fiecare capitol urrneaza 0 sectiune de evaluare unde flgureaza intreban 
de genul "Ce ti-a placut/ce nu ti-a placut? ", fapt care conduce la obtinerea unui feed

back relevant. Pe baza acestuia s-a irnbunatatit permanent programul. 

5. Prof, dr, Emilia Florina GROSU: Tn cadrul antrenamentului ideomotric aplicat celor 

doua loturi de sportivi ati apelat la colaborarea cu un specialistln psihologie? 

Raspuns: Tn cadrul pragramului derulat pe a perloada de 10 ani am beneficiat de 

cunostinteie domnului prof. Paul Ganzenhubber (reprezentant al Unlversitatii din 

Insbruck ?i coordonator de cornpetitf FIS), Din staff au mai facut parte 12 membri 

{prafesori si antrenori emeriti, atat rornani, cat si straini), iar acestia aveau fiecare rolul , , , , 

lor. De partea psihopedagoglca m-am ocupat personal , iar de aspectele de antrenament 

sportiv ,?i planificare cornpetitionala s-au ocupat antrenorii de loturi coordonati de 

domnul prafesor dr. Lorand Balint. 

6. Prof, dr. Lorand BALINT: Cu privire la relevanta detentei la copii de 6-8 ani, va rag sa 

argurnentatl acest aspect? 

Raspuns: Conform studiilor teoretice nu este relevanta detenta In selettia In schi sarituri 

la copiii de 6-8 ani, Insa In urma analizei datelor obtinute In urma testarilor s-a observat 

In special la lotul de fete, a crestere a fibrelor musculare, fapt care rn-a determinat sa 

consider ca In vii tor acest lucru va contribui cresterea perforrnantelor sportive, 

7,Prof, dr, Lorand BALINT: Considerati ca recuperarea dupa accidentari este singura 

modalitate de refacere eficienta sau a recuperare neuramotorie efectuata dupa fiecare 

antrenament este oportuna? 

Raspuns: Scopul principal al recuperaril prezentate In teza a fast acela de recuperare 

rapida, cu toate ca sportivul a suferit a recidiva, insa timpul a fast scurt, iar el trebuia sa 

participe neaparat la urrnatoarsa cornpetitie. A? prefera Tnsa ca refacerea ?i recuperarea 

neuromotorie sa faca In perioadele intercornpetltionale sau de pauza. 

Tn final, dupa detiberari, presedintele de comisie prezlnta rezultatul prapus de comisia de� 

specialitate.� 

Tn Tncheierea sedintei, se da cuvantul candidatului .� 

Presedinte, s:cretar, {j 
Conf.dr. '07URCU Lect. dr. Drag: J:f.r TOH,MJEAN 

I /41.,-} ... . 
ft?,Q/ ) t
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